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Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity 
Zápis ze zasedání konaného dne 11. 6. 2019 

 

Přítomni: 29 členů AS LF MU při zahájení, 26 členů od bodu 3., 24 členů od bodu 6., 23 členů od 

bodu 7 

Nepřítomni: Zdeněk Kala, Vlastimil Válek, David Havelka 

Přerušený mandát: Dominika Čekanová 

(Prezenční listina tvoří přílohu č. 1 tohoto zápisu) 

Hosté:  děkan prof. Martin Bareš, proděkan doc. Martin Repko, proděkan MUDr. Tomáš 

Vojtíšek, proděkanka prof. Lýdie Izakovičová Hollá, proděkanka prof. Kateřina Kaňková, 

proděkan doc. Petr Štourač, proděkanka doc. Pokorná, proděkanka Dr. Jana Fialová 

Program zasedání 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Výsledky voleb do SKAS LF, přivítání nových členů 

3. Přijímací řízení na LF MU pro akademický rok 2020/2021 

4. Návrh vzniku studijního programu Farmacie 

5. Výroční zpráva LF MU 2018 

6. Zpráva děkana 

7. Různé 

 

1. Zahájení a schválení programu  

Předseda AS přivítal všechny přítomné, uvedl jména předem omluvených senátorů a konstatoval 

usnášeníschopnost AS LF. Pořízením zápisu ze zasedání byli pověřeni Dr. Koščík a Mgr. Divoký. 

Předseda AS uvedl, že Dominika Čekanová ukončila bakalářské studium a do nástupu do navazujícího 

studijního programu má pozastavený mandát. Současný počet členů AS LF MU je 32. 

K navrženému programu nebyly připomínky, program zasedání byl jednohlasně přijat. 

 

2. Výsledky voleb do SKAS, přivítání nových členů AS LF 

Předseda AS tento bod krátce uvedl a předal slovo předsedkyni VaMK AS LF MU. 

Předsedkyně VaMK shrnula výsledky voleb, které se uskutečnily na přelomu května a června ve volebním 

obvodu VI. (obsazovány 2 mandáty). Vybíralo se z šesti kandidátů. Volební účast byla 15 % a naplnila 
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požadované kvorum, volby proběhly platně. Novými senátory za volebním obvodu VI. se tak stali Boris 

Lindtner a Martin Janků. Zvoleni byli i tři náhradníci. 

Předseda zvolené senátory přivítal a požádal, aby se krátce představili. 

Janků  Po pěti letech na fakultě by pro ni chtěl něco udělat a podílet se na jejím rozvoji. Poslední 

tři roky se věnoval zahraničním stážím a chtěl by rozšířit možnosti studentů LF MU v této 

oblasti. 

 Lindtner Členem IFMSA. Chtěl by se podílet na zlepšení výuky klinických oborů a spolupráci mezi 

akademiky a studenty. Rovněž by chtěl změnit náhled studentů na senát, jeho fungování 

a podávání návrhů na případné změny. 

Předseda AS poděkoval novým senátorům za představení se a otevřel diskusi, nikdo se nepřihlásil.  

 

3. Přijímací řízení na LF MU pro akademický rok 2020/2021 

Předseda AS krátce uvedl projednávaný bod, který obsahuje dvě části. Jednak je předložen návrh 

studijních programů, které se plánují otevřít v akademické roce 2020/21, které bude dnes AS schvalovat. 

Druhá část tohoto bodu se týká podmínek přijímacího řízení pro akademický rok 2020/21, tato část je 

dnes otevřena k diskuzi.  

Děkan  Minulý rok bylo provedeno několik změn. Byly zavedeny bonifikace za angličtinu na 

úrovni C1 a C2, SOČ a vysoké umístění v rámci odborných olympiád. Rovněž dále zůstává 

zohlednění průměru (přijímaní bez přijímacích zkoušek). 

 Je zde snaha,  aby přijetí do studie nebylo jenom otázkou krátkodobého výkonu. Nově 

navrhované bonifikace dalších cizích jazyků jsou nižší, protože význam těchto jazyků 

není takový jako AJ, ale vypovídá to o jisté kvalitě uchazeče a jeho rozhledu. Tento 

holistický zodpovědný přístup je obvyklý v jiných zemích. Náš stávající test netestuje 

motivaci, chce měnit přístup k přijímacímu řízení a víc zohledňovat motivaci a ochotu na 

sobě pracovat. 

 Proběhla kampaň na středních školách a setkání s učiteli středních škol, kteří kvitovali 

motivování studentů nejen skrze prospěch, ale právě i prostřednictvím zohledňování 

jejich dalších, dobrovolných aktivit. 

Materiál je zatím předkládán k projednání, předložit ke schválení bude potřeba 

nejpozději do 31. 8. 2019, nejpozději do 1. 11. 2019 musí být podmínky přijímacího řízení 

pro akademický rok 2021/2022 uveřejněny. 

Kaňková Prezentovala statistiku probíhajícího přijímacího řízení. V konkurenci LF v ČR máme 

nejvíce přihlášek a to i v rámci VL. Akcentovala významné navýšení kapacit u VL na všech 

LF, bude boj o kvalitní uchazeče a nikdo nedokáže odhadnout, jak se to projeví na zájmu 

o faktický zápis na LF MU. 

 Návrh na doplnění bonifikace o matematiku (Cermat) – jen výborně, zkouška Advanced 

Placement z biologie, chemie, fyziky, matematiky nebo statistiky pro VL – horních 10% 

v daném roce. 
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Slaninová Materiál předmětem diskuse v rámci výukové komise AS LF MU. Komise se shodla na 

zvýhodňování za studijní prospěch na SŠ ve VL. Je však potřeba přehodnotit 

zvýhodňování v zubním lékařství vzhledem k plánovanému snižování počtu studentů. 

Dobrovolná Panuje obava, aby například právě u zubního lékařství nedošlo k přílišnému omezení 

možnosti přijetí na základě přijímacích testů ve spojení se snižováním počtu studentů a 

bonifikacemi. Máme představu, kolik studentů je přijímáno pouze na základě bonifikací? 

Kaňková V absolutních číslech je počet studentů přijatých na základě bonifikací maximálně 30 

v rámci všech studijních programů. S ohledem na absolutní čísla je to kapka v moři. 

 Zubní Lékařství přitahuje typy lidí, kteří chtějí hned do praxe a vydělávat. My chceme 

přitáhnout rovněž lidi, co mají širší rozhled a inklinují k vědě a jiným činnostem. 

Děkan Důvodem snížení počtu studentů ZL je ekonomická situace. FNUSA dotuje provoz 

stomatologické kliniky několika miliony. Bonifikací se dveře uchazečům nezavírají, letos 

na ni dosáhlo 6 uchazečů, z toho se do ZL zapíše možná polovina. 

 Nejdůležitější je motivace studentů, jejich cílevědomost. Stále soutěžíme o studenty, 

především s 1. LF UK. 

Opatřil Poděkoval za zpracování podkladů pro přijímací řízení. Vedly k velmi intenzivní diskusi 

v rámci SKAS LF MU. Souhlasí se systémem, avšak SKAS chce, aby byl počet studentů 

přijatých na základě bonifikací omezen právě na 30 studentů. Také požadují, aby do 

bonifikací pro přijetí bez přijímacích zkoušek nebyly započítávány body za jazyky a body 

za matematiku. 

Antalová Mají zkušenosti, že moc bonifikující přijímací řízení na 1. LF UK zvyšuje neúspěšnost v 

prvních ročnících. 

Kaňková Statistiky MŠMT říkají něco jiného, moc velký rozdíl mezi 1. LF UK a LF MU není. 

Děkan Musíme myslet dopředu. Nezpochybňuje kvalitu přijímacích testů, ale přijmout 

studenty pouze na základě tří hodin testů nepovažuje za ideální. 

[Odchází Plánka, Král] 

Repko Vstupujeme na trh. O lepší studenty bude boj. Musíme získat o 15 % kvalitních studentů 

více, než doposud. Souvisí to s vládním programem. Pokud nezískáme 15 % navýšení 

studentů, přijdeme o mnohem vyšší částku, než která pokrývá výuku navýšeného počtu 

studentů. 

Předseda AS V některých oborech se zdá krajské kolo SOČ jako příliš měkké kritérium pro bonifikaci. 

Máme nějaká tvrdá data, o kolik lidí se jedná?  Do krajského kola se dle oboru a nízké 

účasti v něm mohou dostat studenti přímo ze školního kola, okresní či městské kolo se 

nekoná. Kdo se považuje za úspěšného řešitele SOČ v krajském kole?  

Kaňková Za úspěšného řešitele je považováno 60 % účastníků krajského kola. 

Hermannová S tolika bonifikacemi student skoro nemá šanci být přijat pouze na základě výsledků 

přijímacího testu. 
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Kaňková Naopak, již letos jsme měli problém sehnat dost opravdu kvalitních studentů v 

konkurenci ostatních škol. 

Opatřil Pořád se mi zdá jako velké riziko, že přijetí bez přijímacího řízení na základě bonifikací 

bude problém. Teoreticky mohou přijít stovky uchazečů a šance dostat se přes test 

významně poklesne.  

Dobrovolná Nezpochybňuje důležitost bonifikací pro výběr studentů. Zaměřujeme se však pouze na 

přijímací řízení, je potřeba řešit i další práci se studenty v průběhu studia až do 

absolvování. 

Děkan Se studenty se pracuje, je několik programů P-POOL, SVOČ atd. Je potřeba zapojení i 

ústavů a klinik, nejen aktivita vedení. 

Předseda AS Lze uvažovat o bonifikaci za sportovní výkony, za účast v reprezentaci? 

Děkan Proběhla diskuse s ministrem Plagou a Hniličkou, v budoucnu lze uvažovat i o 

sportovních stipendiích. Je to další na řadě ke zvážení zohlednění. 

Dolina Souhlasí s bonifikací. Umíme dobře lákat, další věc je práce se studenty, zvláště na 

klinikách. Je otázkou, zda studenti mají chuť fakultě něco vrátit, ne zaplatit, ale třeba 

prací.  

Otázka na studenty, jak vnímají bonifikované studenty? 

[Odchází Juřica] 

Opatřil  S bonifikací nevíme, žádný takový student na LF MU zatím není. 

Antalová Rozumíme bonifikacím. Potřebujeme kvalitní studenty. Např. jazykové certifikáty jsou 

však i otázkou peněz, pokusy o certifikáty se dají opakovat, dokud je neuděláte. I dva 

body jsou ve výsledku velký rozdíl. 

Černoch Sám byl přijat bez příjímacího řízení na základě prospěchu, je však proti tomu přijímat 

uchazeče bez přijímacích zkoušek pouze na základě prospěchu. Během studia na SŠ 

jediné co dělal je, že se učil a třeba i chodil přemlouvat učitele, aby mu dali lepší známky 

kvůli prospěchu. 

Janků Souhlasí s bonifikacemi, je to zajímavější a atraktivnější pro studenty SŠ, kteří se 

nezajímají jen čistě o vážené předměty, ale jdou v dané oblasti o něco dál. 

Lindtner Souhlasí s bonifikacemi. Je však i potřeba poskytnout těmto studentům možnosti pro 

další růst v rámci LF a již existující programy lépe propagovat.  

Jurajda Budou s ohledem na navýšení kapacit studentů VL navyšovány kapacity i v anglických 

programech? 

Repko Nebudeme navyšovat ani snižovat. Peníze jsou slíbeny na deset let, ale jistotu máme jen 

na tři. Anglickou výuku si musíme držet 

Další příspěvek již nebyl a předseda uzavřel diskusi. 
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Přijímací řízení na LF MU pro akademický rok 2020/2021 

Počet přítomných členů před hlasováním: 26 

Pro:   26 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity vyslovuje souhlas se záměrem děkana 

Lékařské fakulty Masarykovy univerzity otevřít v akademickém roce 2020/2021 první ročníky studijních 

programů v navrženém znění. 

 

(Schválené znění dokumentu je přílohou č. 2 tohoto zápisu) 

 

4. Návrh vzniku studijního programu Farmacie 

Předseda AS bod krátce uvedl, AS se k předloženému návrhu bude pouze vyjadřovat, návrh vzniku 

studijního programu je předložen následně ke schválení Vědecké radě LF MU.  

Děkan  Bod byl již v minulosti předjednán jako záměr. Otevřením tohoto studijního programu 

napravujeme historii. Farmacie na LF MU již byla, ale upustilo se od ní v 60 letech 

minulého století. V praxi je velká poptávka po klinických farmakolozích. 

Babula Farmacie patří k lékařské fakultě. Máme silné zázemí - Kampus, Centrum léčivých rostlin, 

kliniky. Program se chystá od podzimu 2018 a jako garant se podílel na přípravě všech 

podkladových materiálů. Požádal AS o schválení návrhu. Program na LF patří. 

Slaninová Za výukovou komisi AS LF MU není připomínek. 

Černochová Kolik je plánováno studentů v ročníku? 

Děkan 20 až 30. 

Další příspěvek do diskuse již nezazněl 

Předseda AS přešel k hlasování. 

Návrh vzniku studijního programu Farmacie 

Počet přítomných členů před hlasováním: 26 

Pro:   25 

Proti:  0 

Zdržel se: 1 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 2 písm. a) zákona č. 

111/1998 Sb., o vysokých školách, ve znění pozdějších předpisů,  souhlasí s návrhem vzniku studijního 

programu Farmacie (typ magisterský, forma prezenční, jazyk český/anglický) a doporučuje jej Vědecké 

radě Lékařské fakulty Masarykovy univerzity ke schválení. 
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5. Výroční zpráva LF MU 2018 

Předseda AS krátce bod uvedl a předal slovo děkanovi. 

Děkan Jedná se o standardně předkládaný dokument ovšem s tou změnou, že poprvé je 

předkládán za kalendářní rok a nikoliv akademický. 

Vojtíšek Představil dokument (dostupný v podkladových materiálech zasedání AS LF MU). 

Mornstein Přednesl zprávu Legislativní komise LF MU. Zpráva obsahovala několik v zásadě 

formálních připomínek. Doporučil za legislativní komisi zprávu schválit ve znění těchto 

připomínek. 

Vojtíšek Připomínky již byly zapracovány. 

Předseda AS otevřel diskusi, nikdo se nepřihlásil. 

 

Výroční zpráva LF MU 2018 

Počet přítomných členů před hlasováním: 26 

Pro:   26 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. d) zákona č. 

111/1998 Sb., o vysokých školách, ve znění pozdějších předpisů schvaluje Výroční zprávu Lékařské 

fakulty Masarykovy univerzity za rok 2018 ve znění děkanem Lékařské fakulty Masarykovy univerzity 

akceptovaných připomínek legislativní komise akademického senátu Lékařské fakulty Masarykovy 

univerzity. 

 

6. Zpráva děkana 

[Odchází Mornstein a Dobrovolná] 

Předseda AS krátce bod uvedl a předal slovo děkanovi.  

Děkan informoval AS LF o průběhu výběrových řízení na místa přednostů klinik. Jako přednosta 

gynekologicko-porodnické kliniky FNB a LF MU byl na pět let vybrán doc. MUDr. V. Weinberger, Ph.D. 

Jako přednosta kliniky plastické a estetické chirurgie FNUSA a LF MU byl vybrán rovněž na tři roky 

odborný asistent MUDr. Z. Dvořák, Ph.D.  

Děkan se omluvil za zmatky kolem děkanského volna dne 21. 5., příště bude hlášeno s předstihem jako 

součást semestrálního plánu. 

Děkan dále zmínil, že 23. 5. se v prostorách kampusu úspěšně uskutečnilo slavnostní předávání 

bronzových medailí LF MU ke 100. výročí založení MU. 

Rovněž dále uvedl, že 7. 6. proběhly na MU slavnostní promoce docentů. 7 z 13 docentů bylo z LF MU. 
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Děkan poděkoval proděkance Pokorné za realizaci nového webu LF MU, který byl spuštěn 15. 5. 2019. 

Proběhla další jednání o spolupráci mezi kampusovými fakultami. Mimo jiné se jednalo i o založení 

dětského koutku v areálu kampusu, a to v prostorách FSpS. K jeho realizaci by mohlo dojít již v příštím 

roce. 

Aktuální a dlouhodobou otázkou zůstává studijní agenda, a to včetně rozvrhu, vykazování výuky, další 

změny ve výuce, sdílení výukových prostor a jejich racionální využití. 

Probíhají přípravy rozpočtu LF MU na rok 2020. Budou posíleny kvalitativní indikátory a zohledněny 

provozní náklady. Rovněž se počítá s metodikou M17+ a jejím propojením na financování. 

Rovněž se již v rámci univerzity začalo pracovat na přípravě Strategického záměru MU a všech jejích 

součástí na léta 2021–2025. 

Předseda AS poděkoval děkanovi za zprávu a otevřel diskusi. Nikdo se nepřihlásil.  

 

7. Různé 

[Odchází Skorkovská] 

Gál Informoval o podání podnětu týkajícího se výuky čtvrtých ročníků. Zavedení bloků vedlo 

ke kumulaci studentů v praktické výuce v některých dnech. Chtěli by to s přednosty pro 

podzim 2019 řešit v předstihu. 

Jurajda Nejčastěji slýchá, ať se hlavně nic nemění a je vše jako dřív. Je nutno správně definovat 

kapacity pracovišť. 

Štourač Je potřeba počítat se změnou, zejména i kvůli zavedení simulační výuky. Rozvrhově se 

výuka bude muset změnit, tato problematika se řeší již více než rok.  

Další příspěvek k tomuto bodu již nebyl. 

Předseda AS připomněl, že příští řádné zasedání se uskuteční v říjnu 2019 a avizoval, že mimořádné 

zasedání bude svoláno buď to na 25. 6. nebo 17. 9. z důvodu vyhlášení voleb děkana. 

Na závěr poděkoval předseda AS všem zúčastněným, popřál klidný průběh dovolených či prázdnin a 

zasedání ukončil. 

Přílohy:  č. 1 – Prezenční listina 

č. 2 – Otevírané studijní programy pro akademický rok 2020/2021 

Zapsali: Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D., Mgr. Jaroslav Divoký   

 

 

 

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.      V Brně dne 11. 6. 2019 

předseda AS LF MU 


